
Projekt - PROTOKÓŁ  Nr LXXXVIII/2023 

z obrad  LXXXVIII sesji  Rady Gminy  Daszyna w dniu 28 listopada 2023 r. 

Punkt 1 porządku obrad: otwarcie sesji, stwierdzenie kworum 

 Przewodniczący Rady – Tadeusz Dymny otworzył obrady  LXXXVIII sesji Rady Gminy 

Daszyna i powitał: radnych, sołtysów, Wójta Gminy - Zbigniewa Wojtera, Z-cę Wójta-

Zbigniewa Cywińskiego .  

Przewodniczący Rady stwierdził kworum i potwierdził prawomocność podejmowania 

uchwał.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.    

Wylosowano z listy radnych numer  13 – Robert Modrzyński , który rozpoczynał głosowania. 

Przewodniczący zaproponował do odczytywania imiennego wykazu radnych w głosowaniach,  

Roberta Modrzyńskiego. Nie zgłoszono innych propozycji. 

 

Obrady sesji były nagrywane i transmitowane. Retransmisja z obrad sesji znajduje się na 

stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Daszyna. 

 

Punkt 2 porządku obrad: porządek obrad 

Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch uchwał : 

 W sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie [pasa 

drogowego dróg gminnych na obszarze Gminy Daszyna, na cele niezwiązane z 

budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg, 

 W sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania w 2024 roku. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie proponowane zmiany do porządku obrad. Wynik 

głosowania: 

Za                           13 

Przeciw                    0 

Wstrzymujące          0 

Zmiany przyjęto jednogłośnie. 

 

Przewodniczący odczytał porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie ceny skupu żyta przyjmowanej za podstawę obliczenia 

podatku rolnego na 2024 roku oraz zwolnienia od podatku rolnego. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości . 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna 

na lata 2023-2036. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Daszyna na 2023 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Daszyna. 

 

 



8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego Gminy Daszyna w zakresie 

dożywiania w ramach wieloletniego rządkowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego za zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na pomoc 

w zakresie dożywiania w formie rzeczowej(posiłków i świadczeń rzeczowych w postaci 

produktów żywnościowych) dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2021-2025. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

część działki gminnej nr 4/109 położonej w obrębie geodezyjnym P.G.R. Koryta, gm. 

Daszyna z dotychczasowym dzierżawcą w trybie bezprzetargowym. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

część działki gminnej położonej w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna z 

dotychczasowym  dzierżawca w trybie bezprzetargowym. 

14.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

część działki gminnej położonej w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna z 

dotychczasowym  dzierżawca w trybie bezprzetargowym. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

część działki gminnej położonej w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna z 

dotychczasowym  dzierżawca w trybie bezprzetargowym. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

część działki gminnej położonej w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna z 

dotychczasowym  dzierżawca w trybie bezprzetargowym. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na 

część działki gminnej nr 44/30 położonej w obrębie geodezyjnym Daszyna z 

dotychczasowym dzierżawcą w trybie bezprzetargowym. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania w 2024 roku. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LXXXVI/402/2023 Rady Gminy 

Daszyna z dnia 31 października 2023 r. w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie 

[pasa drogowego dróg gminnych na obszarze Gminy Daszyna, na cele niezwiązane z 

budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg, 

20. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Daszyna za rok szkolny 

2022/2023. 

21. Sprawy różne. 



22. Zakończenie obrad 

Przegłosowano przyjęcie porządku obrad po zmianach. Wynik głosowania: 

Za                     14 

Przeciw              0 

Wstrzymujące    0   

Porządek przyjęto jednogłośnie. 

 

Punkt 3 porządku obrad: uchwała w sprawie ceny skupu żyta przyjmowanej za podstawę 

obliczenia podatku rolnego na 2024 roku oraz zwolnienia od podatku rolnego. 

 

Wójt powiedział, że zgodnie z wypracowanymi ustaleniami na ostatniej wspólnej komisji 

przedstawił w uchwale propozycje obniżenia ceny skupu żyta będącej podstawa wyliczenia 

podatku rolnego na 2024 rok z ceny ustalonej przez GUS 89,63 zł do kwoty 59 zł/ 1dt. 

 

Radny M.Chwiałkowski stwierdził, że nie wie czym radni się kierowali na posiedzeniu 

komisji godząc się na podwyższenie podatku rolnego o 2,50 z ha przeliczeniowego. W roku 

2022 ceny zbóż były dość wysokie, ale z kolei w roku bieżącym ceny zbóż drastycznie uległy 

obniżce nawet o 100%. Rolnicy przyszłoroczny podatek będą płacić pieniędzmi uzyskanymi  

z tegorocznej sprzedaży zbóż. Radny wnioskował o pozostawienie ceny żyta do wyliczenia 

podatku na poziomie roku 2023.      

 

Wójt wyjaśnił, że podatek rolny jest obliczany na podstawie ceny żyta ustalonej przez GUS 

jako średnia z ostatnich 11 kwartałów. W tym roku jest to cena 89,63 zł/1dt.  Obniżając cenę 

żyta do poziomu roku 2023 gmina traci podwójnie, ponieważ obniżają się dochody z tytułu 

wpływów z podatku rolnego oraz obniża się kwota subwencji ogólnej dla gminy. Koszty 

utrzymania gminy nie zmniejszają się, ale znacząco wzrastają wraz ze wzrostem inflacji.  

Wójt zgodził się z przedmówcą, że w roku bieżącym cena skupu zbóż znacząco spadła w 

porównaniu do roku poprzedniego, ale gmina nie ma na to wpływu. Obniżki podatków 

przedkładają się na funkcjonowanie gminy. Na wspólnym posiedzeniu komisji wspólnie          

z radnymi wypracowano konsensus ceny żyta zgodny z tym jaki przedstawia omawiana 

uchwała. Gmina Daszyna jako jedna z niewielu sąsiadujący gmin stara się aby proponowane 

podwyżki podatków nie były drastyczne, rozumiejąc trudna sytuacje w rolnictwie. Pomimo 

znacznego wzrostu cen zbóż w roku 2022, na rok 2023 podwyżka podatku rolnego była nie 

wielka. W innych gminach podatek rolny jest znacznie wyższy.  

 

Radny M.Chwiałkowski stwierdził, że nie ma co opierać się na danych z innych gmin. Gmina 

Daszyna ma swój budżet i powinna być gospodarzem na własnym terenie. Radny zapewnił, 

że będzie monitorował zaległości w opłatach podatku rolnego. Radny ponownie zgłosił 

wniosek o przegłosowanie pozostawienie ceny żyta na poziomie 58 zł/1dt. 

 

Wiceprzewodniczący J.Kiński zapytał czy dzięki podwyżce podatku rolnego w przyszłym 

roku będzie przywrócone oświetlenie uliczne całonocne. Wójt obiecywał, że w okresie 

jesienno-zimowym włączy oświetlenie uliczne i tego nie zrobił. Zapytał wójta, jakie korzyści 

będą mieli rolnicy z tego, że będzie podwyższony podatek rolny. 

 



Wójt powiedział, ze inflacja rok do roku wzrosła o 15%, co ma bardzo duży wpływ na wzrost 

kosztów funkcjonowania gminy. Gminy o otrzymały subwencji większej o 15%. Może 

nastąpić konieczność rezygnacji z niektórych zadań z uwagi na wzrost kosztów.  Wszyscy 

widza jak bardzo wzrosty cen we wszystkich dziedzinach.                                                      

Dotyczy to również wydatków gminy. Jeżeli chodzi o wyłączanie oświetlenia ulicznego było 

to spowodowane ustawowym obowiązkiem wypracowania przez gminy oszczędności w 

zużycie energii. Jeszcze nie ma szacunków, czy udało się gminie wygenerować mniejsze 

zużycie prądu. Jeżeli nie uda się osiągnąć niższego zużycia prądu, gmina będzie musiała 

zapłacić karę finansowa z budżetu gminy. Proponujemy podwyższenie podatku rolnego o 2,50 

zł z hektara przeliczeniowego, obniżając cenę żyta do kwoty 59,00 zł, czyli o 1 zł niż w roku 

2023. Nie jest to kwota rażąco wysoka . 

Radna B.Malarska zgłosiła wniosek o obniżenie ceny żyta będącej podstawa obliczenia 

podatku rolnego do kwoty 60,00 zł. Drugi wniosek dotyczył 10 minutowej przerwy w 

obradach sesji.    

 

Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

Wznowiono obrady. Obecnych na sali 14 radnych. 

 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o kwotę zadłużenia w płatnościach podatku rolnego za III 

kwartał 2023 roku. Jakie kroki podjęto, aby zmniejszyć zadłużenie? 

 

Wójt odpowiedział, że nie ma na bieżąco pełnych danych w tym zakresie, ale  stan zadłużenia 

z tytułu podatku rolnego utrzymuje się na poziomie roku ubiegłego. 

 

Przewodniczący stwierdził, że nie wszystkie informacje Wójt może podać w trybie 

natychmiastowym. Czy wysokość zadłużenia z tytułu podatku rolnego ma wpływ na decyzję, 

co do ustalenia ceny żyta będącej podstawą do naliczenia podatku rolnego na 2024 rok.  

 

Radna A.Łuczak powiedziała, że rolnik jest podwójnie dotknięty wysoka inflacją, raz z tytułu 

drastycznego spadku cen sprzedaży produktów rolnych i drugi raz z tytułu wzrostu podatków. 

Rolnicy są upokarzani. Wszyscy apelują o niepodwyższanie podatków, ponieważ poza 

burakami wszystkie uprawy rolnicy sprzedali poniżej kosztów opłacalności. 

 

Wójt przypomniał, że  na ostatniej wspólnej komisji radni zatwierdzili obniżenie ceny żyta do 

kwoty 59,00 zł. Gmina obniżając cenę żyta nie otrzyma dopłaty z  tytułu trudnej sytuacji w 

rolnictwie. Wręcz przeciwnie gmina otrzyma niższą subwencję w związku z obniżeniem 

podatku. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski. 

1/ Wniosek radnego Marka Chwiałkowskiego o obniżenie ceny żyta do kwoty 58 zł/q na 

poziomie roku 2023. Wynik głosowania: 4 za, 8 przeciw, 2 wstrzymujące. Wniosek został 

odrzucony. 

2/ Wniosek radnej Beaty Malarskiej o obniżenie ceny żyta do kwoty 60 zł/q. Wynik 

głosowania: 1 za, 13 przeciw, 0 wstrzymujących. Wniosek został odrzucony. 

 



Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/408/2023 w sprawie ceny 

skupu żyta przyjmowanej za podstawę obliczenia podatku rolnego na 2024 roku oraz 

zwolnienia od podatku rolnego i poddał pod głosowanie. Wynik głosowania: 

Za                           9 

Przeciw                  4 

Wstrzymujące        1 

Uchwałę przyjęto większością głosów. 

 

Punkt 4 porządku obrad: uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości . 

Radny M.Chwiałkowski zapytał o wysokość stawki podatku od budynków zajętych na 

działalność zdrowotną. Punkty te służą nam wszystkim jako osobą chorym. Gmina ma 

dochody z innych źródeł, a z tego tytułu nie powinna planować podwyżki. Radny 

zaproponował stawkę podatku w wysokości 6,00 zł. 

 

Wójt stwierdził, że ustalając propozycje podatków na przyszły rok brano pod uwagę różne 

kwestie. Temat budynków na cele służby zdrowia był szeroko analizowany. W roku 2023 

wykonano szereg remontów w tego rodzaju obiektach, wydatkując na ten cel środki własne z 

budżetu gminy. Wzrost podatku o 0,21 zł/m2 nie uczyni dla podatnika dużego wzrostu. 

Obiekty zdrowotne wymagają kolejnych nakładów finansowych i na ten cel potrzebne są 

dochody. Temat był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i przedstawiona stawka jest 

wynikiem obopólnych uzgodnień.  

 

Radny M.Chwiałkowski powiedział, że wejście do Ośrodka Zdrowia w Mazewie stanowi 

zagrożenie dla bezpieczeństwa pacjentów z powodu powyrywanych płytek.  

 

Wiceprzewodniczący J.Kiński powiedział, że sołectwo Mazew planuje przeznaczyć środki na 

ten cel. Radny poruszył kwestię związana z wysokością stawki podatku od nieruchomości dla 

budynków zajętych pod działalność gospodarczą na 29,00 zł oraz od pozostałych budynków 

na 4,60 zł. Jest to znaczna podwyżka, która na komisji nie została ostatecznie 

przedyskutowana. 

 

Przewodniczący stwierdził, że radni spotkali się na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, 

gdzie obszernie były omawiane proponowane przez wójta stawki podatków na 2024 rok.  

 

Wiceprzewodniczący J.Kiński zarzucił, że na komisji nie było rozstrzygnięcia, co do stawki 

29,00 zł ponieważ za ta kwota były tylko 2 głosy, a pozostali radni wstrzymali się od głosu. 

 

Radny D.Kowalczyk przypomniał stawki podatków  na 2024 rok ustalone na wspólnym 

posiedzeniu komisji, które zawarte w projektach uchwał przedstawionych na sesji. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego M.Chwiałkowskiego o stawkę 

podatku od budynków zajętych pod działalność zdrowotna w wysokości 6,00 zł/m2. 

Wynik głosowania: 



Za                         1 

Przeciw                8 

Wstrzymujące      5 

Wniosek został odrzucony. 

 Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/409/2023 w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  i poddał pod głosowanie.  

Wynik głosowania: 

Za                          10 

Przeciw                   2 

Wstrzymujące         2 

Uchwałę przyjęto większością głosów. 

 

Punkt 5 porządku obrad: uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Daszyna na lata 2023-2036. 

Zastępca Wójta przedstawił objaśnienia do zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Daszyna na lata 2023-2036. 

 

Radna A.Błaszczyk-Bawej zapytała kiedy nastąpi ostateczne rozliczenie inwestycji 

„Adaptacja budynku w Drzykozach…”  

Z-ca Wójta odpowiedział, że zakończenie przewidziane jest do końca 2023 roku, ale już teraz 

wiadomo, ze nie uda się zapłacić wszystkich faktur. 

 

Radna M.Słomczyńska zapytała czy zgodnie z zapisami w WPF-ie planowane jest sprzedanie 

części gazociągu w 2024 roku?  

 

Wójt odpowiedział, że jest taki zapis w budżecie, ale nie przewiduje aby taka sprzedaż 

nastąpiła. 

 

Wiceprzewodniczący J.Kiński zapytał dlaczego zmniejsza się o 1000 000 zł planowane środki 

na budowę przedszkola w Mazewie. 

 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że następuje przeniesienie środków z roku 2026 na 2025. Z uwagi 

na dokonaną analizę finansową zmniejsza się koszt inwestycji.    

 

Wójt powiedział, że szacowanie na etapie  projektowania z reguły różni się od wartości 

uzyskanych po przetargu. 

Zakończono dyskusję. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/410/2023 w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na lata 2023-2036 i poddał pod 

głosowanie.  

Wynik głosowania: 

Za                          14 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 



 

Punkt 6 porządku obrad: uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Daszyna na 2023 

rok. 

 

Zastępca Wójta przedstawił objaśnienia do zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Nie zgłoszono pytań. 

 

 Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/411/2023 w sprawie zmian 

w budżecie gminy Daszyna na 2023 rok  i poddał pod głosowanie.  

Wynik głosowania: 

Za                          14 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Punkt 7 porządku obrad: uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości       

i porządku na terenie Gminy Daszyna. 

 

Wójt poinformował, że dotychczasowy regulamin pochodzi z 2010 roku i wymaga 

dostosowania do obecnie obowiązujących przepisów prawa. 

Nie zgłoszono pytań. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/412/2023 w sprawie 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Daszyna. 

i poddał pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych obecnych na Sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          13 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Punkt 8 porządku obrad: uchwała w sprawie przyjęcia programu osłonowego Gminy 

Daszyna w zakresie dożywiania w ramach wieloletniego rządkowego programu „Posiłek       

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 

Wójt poinformował, że przyjęcie programu jest wymogiem ustawowym. 

Nie zgłoszono pytań. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/413/2023 w sprawie 

przyjęcia programu osłonowego Gminy Daszyna w zakresie dożywiania w ramach 

wieloletniego rządkowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

i poddał pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych obecnych na Sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          11 

Przeciw                   0 



Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Punkt 9 porządku obrad: uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego 

za zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Wójt poinformował, że jest to uchwała wynikająca z uchwały podjętej w poprzednim 

punkcie. Do kompetencji rady należy ustalenie kryterium dochodowego uprawniającego do 

świadczenia pieniężnego dla osób korzystających z programu „Posiłek w szkole i w domu”. 

Nie zgłoszono pytań. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/414/2023 w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z 

pomocy społecznej w formie zasiłku celowego za zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

i poddał pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych obecnych na sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          11 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Punkt 10 porządku obrad: uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

poniesionych na pomoc w zakresie dożywiania w formie rzeczowej(posiłków i świadczeń 

rzeczowych w postaci produktów żywnościowych) dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 

Wójt poinformował, że jest to kolejna uchwała wynikająca z realizacji rządowego  programu 

„Posiłek w szkole i w domu” . 

Nie zgłoszono pytań. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/415/2023 w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na pomoc w zakresie dożywiania w formie 

rzeczowej(posiłków i świadczeń rzeczowych w postaci produktów żywnościowych) dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

i poddał pod głosowanie. W głosowaniu uczestniczyło 10 radnych obecnych na sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          10 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

 

 

 



Punkt 11 porządku obrad: uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 

lata 2021-2025. 

Wójt poinformował, że uchwała dostosowuje niektóre nazewnictwa w Programie do pojęć 

przyjętych w nowej ustawie o przemocy domowej. 

Nie zgłoszono pytań. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/416/2023 zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie     

i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025 i poddał pod głosowanie.                  

W głosowaniu uczestniczyło 10 radnych obecnych na sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          10 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Punkt 12 porządku obrad: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na część działki gminnej nr 4/109 położonej w obrębie geodezyjnym P.G.R. 

Koryta, gm. Daszyna z dotychczasowym dzierżawcą w trybie bezprzetargowym. 

 

Wójt poinformował, że dotychczasowy dzierżawca wystąpił z wnioskiem o przedłużenie 

umowy dzierżawy działki pod garaż w Korytach-Osada. Dotychczasowy czynsz to 2 zł/m2. 

Nie zgłoszono pytań. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/417/2023 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część działki gminnej nr 4/109 

położonej w obrębie geodezyjnym P.G.R. Koryta, gm. Daszyna z dotychczasowym 

dzierżawcą w trybie bezprzetargowym i poddał pod głosowanie.  W głosowaniu uczestniczyło 

10 radnych obecnych na sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          10 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Punkt 13 porządku obrad: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na część działki gminnej położonej w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna  z 

dotychczasowym  dzierżawca w trybie bezprzetargowym. 

 

Wójt poinformował, że uchwał dotyczy przedłużenia umowy dzierżawy na działkę nr 194/3   

o pow. 520 m2 z czynszem dzierżawnym w wysokości 260 zł rocznie.  

 

Radny M.Chwiałkowski sugerował podwyższenie stawki czynszu dzierżawnego. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/418/2023 w sprawie 



wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część działki gminnej położonej 

w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna z dotychczasowym  dzierżawca w trybie 

bezprzetargowym i poddał pod głosowanie.  W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych 

obecnych na sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          12 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Punkt 14 porządku obrad: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na część działki gminnej położonej w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna  z 

dotychczasowym  dzierżawca w trybie bezprzetargowym. 

 

Wójt poinformował, że uchwała dotyczy przedłużenia umowy dzierżawy na część działki nr 

196 o pow. 500m2 z czynszem rocznym w wysokości 250,00 zł. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/419/2023 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część działki gminnej położonej 

w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna z dotychczasowym  dzierżawca w trybie 

bezprzetargowym i poddał pod głosowanie.  W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych 

obecnych na sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          12 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

 

Punkt 15 porządku obrad: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na część działki gminnej położonej w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna  z 

dotychczasowym  dzierżawca w trybie bezprzetargowym. 

 

Wójt powiedział, że uchwała dotyczy przedłużenia umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawca na część działki nr 194/2 o pow. 400m2.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/420/2023 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część działki gminnej położonej 

w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna z dotychczasowym  dzierżawca w trybie 

bezprzetargowym i poddał pod głosowanie.  W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych 

obecnych na sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          12 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 



 

Punkt 16 porządku obrad: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na część działki gminnej położonej w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna   

z dotychczasowym  dzierżawcą w trybie bezprzetargowym 

 

Wójt powiedział, że uchwała dotyczy przedłużenia umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawca na część działki nr 194/3 o pow. 200m2.  

 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/421/2023 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część działki gminnej położonej 

w obrębie geodezyjnym Mazew, gm.Daszyna   z dotychczasowym  dzierżawcą w trybie 

bezprzetargowym i poddał pod głosowanie.  W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych 

obecnych na sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          12 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

 

Punkt 17 porządku obrad: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na część działki gminnej nr 44/30 położonej w obrębie geodezyjnym Daszyna z 

dotychczasowym dzierżawcą w trybie bezprzetargowym. 

 

Wójt poinformował, że jest to uchwała dotycząca dzierżawy stawów w Daszynie (park). 

Czynsz dzierżawny 2,23 kwintale pszenicy według średniej ceny GUS. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/422/2023 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na część działki gminnej nr 44/30 

położonej w obrębie geodezyjnym Daszyna z dotychczasowym dzierżawcą w trybie 

bezprzetargowym i poddał pod głosowanie.  W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych 

obecnych na sali. 

Wynik głosowania: 

Za                          12 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Punkt 18 porządku obrad: uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania w 2024 roku. 

 

Nie zgłoszono pytań do uchwały. 



 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/423/2023 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania w 2024 

roku i poddał pod głosowanie.  W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych obecnych na sali. 

 

Wynik głosowania: 

Za                          12 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

Punkt 19 porządku obrad: uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LXXXVI/402/2023 Rady 

Gminy Daszyna z dnia 31 października 2023 r. w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie 

[pasa drogowego dróg gminnych na obszarze Gminy Daszyna, na cele niezwiązane z 

budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg. 

 

Wójt poinformował, że zmiany w uchwałach  z punktu  18 i 19 porządku obrad wynikają z 

przesłanych uwag Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi w ramach prowadzonego nadzoru 

prawnego nad aktami prawa miejscowego. 

Nie zgłoszono pytań. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXXXVIII/424/2023 w sprawie zmiany 

uchwały Nr LXXXVI/402/2023 Rady Gminy Daszyna z dnia 31 października 2023 r. w 

sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na obszarze 

Gminy Daszyna, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i 

ochroną dróg i poddał pod głosowanie.  W głosowaniu uczestniczyło 12 radnych obecnych na 

sali. Wynik głosowania: 

Za                          12 

Przeciw                   0 

Wstrzymujące         0 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

 

 Punkt 20 porządku obrad Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Daszyna za rok szkolny 2022/2023. 

 

Wójt powiedział, że jak co roku organ wykonawczy przedstawia radzie informacje z realizacji 

zadań oświatowych na terenie gminy Daszyna z poprzedni rok szkolny. Radni otrzymali taka 

informacje wraz z materiałami na sesję. 

Nie zgłoszono pytań. 

 

Punkt 21 porządku obrad Sprawy różne. 

 

Radny M.Chwiałkowski zapytał w jakiej kwocie zamknęły się koszty budowy Centrum 

Kultury w Mazewie. 



 

Wójt powiedział, że nie ma w tej chwili takich danych w związku z czym udzieli odpowiedzi 

na najbliższej sesji. 

 

Radny M.Chwiałkowski zapytał czy Zakład SNS FOODS wpłacił  do budżetu gminy 

obiecany 1000 000 zł. 

 

Wójt odpowiedział, że w porozumieniu  jest zapis, że wypłata nastąpi z chwilą dostarczenia 

do zakładu czynnika chłodu. Nie zostało to wykonane więc nie ma podstaw do egzekwowania 

wpłaty. 

Radny M.Chwiałkowski stwierdził, że elektrociepłownia jest już przeszłością. Gmina 

dokonała przewiertu i poniosła koszty więc ktoś powinien to zapłacić. 

 

Wójt powiedział, że gmina jest z wykonawcą na etapie sadowym. To co gmina wykonała 

pozostanie, dla dalszego rozwoju gminy. W przyszłości będą potrzebne nowe źródła ciepła. 

W pewnym momencie pojawił się ktoś w gminie i wszystko zaprzepaścił. Inwestycja była 

dobrze zaplanowana i przemyślana. Na początku wybudowano sieć gazową, dzięki której 

powstały na terenie gminy dwa duże zakłady, znacząco  zasilające  dochody budżetu gminy. 

 

Radny M.Chwiałkowski zapytał kiedy będzie oddany do użytku nowy budynek domu kultury 

w Daszynie. Jaki jest koszt tej inwestycji. 

 

Wójt odpowiedział, że zakończenie planowane jest na koniec 2024 roku. Planowany koszt to 

około 3000 000 zł. Szczegóły zostaną przedstawione na najbliższej sesji. 

 

Radny M.Chwiałkowski zapytał jaki jest ostateczny koszt budowy garażu OSP w Daszynie. 

 

Wójt udzieli odpowiedzi na najbliższej sesji. 

 

Radna B.Kaganiec zapytała kiedy będzie postawiony przystanek w Upalu.  

 

Wójt odpowiedział, że przystanek jest już zamówiony. 

 

Radna A.Łuczak zgłosiła do uzupełnienia wyrwy w asfalcie na drodze Stara Żelazna k. 

Kotarskiego. 

 

Wiceprzewodniczący J.Kiński zapytał czy urząd gminy wystosował pismo do ZDP w 

Łęczycy w sprawie zmiany lokalizacji znaku „teren zabudowany” przy drodze powiatowej na 

odcinku Mazew-Jarochówek? Kolejne pytanie dotyczyło wysokości uzyskanych oszczędności 

w zużyciu energii dzięki wyłączaniu oświetlenia ulicznego. 

 

Wójt odpowiedział na tym odcinku drogi dopiero jest wytyczany pas drogowy. Jeżeli chodzi 

o oszczędności, to są w trakcie wyliczania.    

 



Punkt 22 porządku obrad Zakończenie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LXXXVIII sesję 

Rady Gminy Daszyna.  

 

Protokołowała :D. Kaźmierczak  

 

 

 

 


